
IV A/B 
Díky téhle návštěvě jsme zjistili, jak jsou Švýcaři hodní a příjemní lidé. Byli nám velice 
sympatičtí. Celou přednášku jsme si užili a porozuměli skoro každé větě, až na výjimky, které 
nám vyvětlila paní profesorka. Tímto děkujeme Danielovi a Manuele, že jsme se dozvěděli 
tolik zajímavých věcí o tak krásné zemi. 
Vojta Ovčačík a Michal Bukovjan IV  A 
 
Líbilo se mi, že měli hezky připravenou zajímavou prezentaci, ve které mě zaujaly rozdíly 
mezi německými jazyky. Dále bylo dobré, že se oba snažili mluvit tak, že jsem jim z velké 
části rozuměl. Myslím si, že to bylo velice poučné a zajímavé. 
Viktor Haladěj, IV A 
 
Hodina s rodilými mluvčími se mi moc líbila. Bylo zajímavé poslouchat němčinu a zároveň si 
uvědomit, že ne všichni to mají vždy jednoduché studovat. Myslela jsem si, že nebudu 
rozumět ani slovo, ale podstatu každého dialogu jsem většinou zaznamenala. Bylo by 
zajímavé mít takové hodiny častěji. 
Petra Štefaníková, IVB 
 
Hodiny s Danielem jsme měli dvě. V první jsme zhlédli prezentaci o Švýcarsku a jeho 
školství  a dozvěděli se mnohé zajímavosti, například že cesta ze Švýcarska do Ostravy trvá 
16 hodin a že švýcarská němčina zní úplně jinak než spisovná. Ve druhé hodině jsme 
rozuměli mnohem lépe. Daniela a Manuely jsme  se hodně vyptávali a sdělili nám spoustu 
informací. 
Nikol Mičlová, Terezie Sedláková, IVB 
 
VA/B 
Daniel war super! docela dobře jsem mu rozumělaa téma Cestování bylo zajímavé 
Ingrid Vážanová , VA 
 
Myslím si, že bylo rozhodně zajímavé slyšet jazyk od člověka, který jím mluví velmi dobře. 
Potěšilo mě, že jsme byli schopni rozumět Danielově prezentaci. Nabyla jsem dojmu, že se do 
Švýcarska chci rozhodně někdy podívat. Na hory. 
Lada Bartoňková, VA 
 
Švýcar byl úžasný, mluvil dobře spisovnou němčinou, takže jsme víceméně rozuměli všemu. 
Byl milý a sympatický, líbilo se mi, že věděl, o čem mluví a že nám vyprávěl, kde všude byl. 
Michaela Provazová, VA 
 
Zpočátku jsme se sice báli, že nebudeme rozumět ani slovo, ale když hodina začala a Manuela 
s Danielem se rozmluvili, zjistili jsme, že s porozuměním nemáme problém. Po prezentaci, ze 
které jsme se dozvěděli zajímavé informace o Švýcarsku, byl prostor na otázky. Zprvu 
nesměle, ale po chvíli už zcela otevřeně jsme se ptali na jejich školu, zemi i zájmy. o 
Danielovi jsme se dozvěděli, že má vlastní kapelu a procestoval celou Asii. Společně s celou 
třídou se shodujeme na tom, že nás hodina s nimi obohatila a potěšilo nás, že jsme většině 
sdělení rozuměli. Byli bychom rádi, kdyby se něco podobného mohlo opakovat. 
Viktorie Šlachtová, VB 
 
VI A/B 
Bylo velmi zajímavé setkat se s rodilým mluvčím a slyšet jinou, ale velmi hezkou a 
srozumitelnou němčinu. Byla to velmi dobrá zkušenost. 
Barbora Mužíková, Petra Birkeová, VIB 
 
 



Setkání s Danielem se mi hodně líbilo, jsem ráda, že jsme konečně měli rodilého mluvčího 
z německy mluvící země. Své prezentace měl pěkně připravené a snažil se nám informace o 
Švýcarsku a nejen o něm podat tak, aby tomu rozuměli i méně zdatní němčináři. A myslím, že 
se mu to povedlo, protože se chytli a zapojili všichni. O našem zájmu svědčí i to, že jsme si 
zažádali o ještě jednu hodinu s ním.  
Mariana Vážanová, VI  A 
 
Myslím si, že hodiny se Švýcary byly pro nás opravdu přínosně, jen jsem nevěděl, proč 
s námi nekomunikovala také Manuela. Zaujal mě švýcarský školní systém a jsem vděčný za 
ten, který máme. Danielův výklad jsem chápal a vcelku mu i porozuměl, jelikož se informace 
snažil sdělit slovy, která známe. Do budoucna bych byl rád za další podobnou příležitost 
rozšíření obzoru. 
Adam Borovec,  VI A 
 
Danielova přednáška se mi moc líbila, byla jsem překvapena, že jsem byla docela schopna mu 
rozumět. Líbilo se mi také, že byl kladen důraz na to, co nás zajímá, měli jsme možnost 
mluvit a dozvědět se mnoho informací z různorodých oblastí. Budu moc ráda za každý 
podobný kontakt s mluvčími ze zahraničí. 
Veronika Karičáková, VI A 
 
Setkání s Danielem mi přineslo mnoho zkušeností. Myslím si, že se mi to bude hodit 
v pozdější výuce němčiny a jsem schopný tyto nové znalosti využít i jinde. Zjistil jsem 
zajímavé věci o Švýcarsku, o jejich školství, o jejich tradicích a spousta věcí, co 
v prezentacích nebyla, nám byla ochotně vysvětlena. Danielovi bylo rozumět, mluvil 
příjemně, pomalu a adekvátně k naší úrovni němčiny. Jsem rád, že mám tuto zkušenost. 
Erik Němčík, VI A 
 
Velmi mě překvapilo, jak dobře bylo Danielovi rozumět. Jeho prezentace mě bavily a 
zajímaly. Uměl i o nezajímavém tématu mluvit tak, že mě zaujal. Více mě ale těšilo, že mu  
rozumím a myslím si, že takové projekty by se měly konat častěji, neboť styky s rodilými 
mluvčími nám velice pomáhají a motivují nás k tomu, abychom se jazyku více věnovali. 
V němčině nemáme tolik příležitostí jako v angličtině. Já sama znám spoustu Američanů, se 
kterými občas někam chodíme nebo si jen povídáme a musím říct, že mi to dalo více než 
jakákoli hodina ve škole s českým učitelem. Tak si myslím, že tento projekt je určitě super a 
měl by se ještě více podporovat. 
Lucie Štefaníková, VI A 
 
VIIA/B 
Prezentace Švýcarů se mi velmi líbila. Byl jsem překvapen, že jsem i docela rozuměl, i když 
moje slovní zásoba není tak dokonalá. 
Jakob Hrabica, VIIA 
 
Příjemní, ale očekávala jsem delší prezentaci i komentáře z jejich strany. Super konverzační 
cvičení. Chyběl ale delší prostor na dotazy. 
Lucie Grmelová, VIIA 
 
Vůbec se mi návštěva nelíbila. Jejich připravenost byla nedostatečná. prezentace na úrovni 
primy.Langweilig. Očekávání nenaplněna. 
Adam Nocar, VIIA 
 
Zajímavá zkušenost, někdy jsem i rozuměl, ale aktivity byly složité na slovní zásobu. 
Marek Janko, VIIA 
 



VIII A/B 
Prostřednictvím besedy jsem se dozvěděla více o problému imigrantů ve Švýcarsku a měla 
jsem možnost slyšet švýcarský přízvuk. Dala bych ale větší prostor debatě a otázkám na 
Danielovu osobu. 
Barbora Dedková, VIII A 
 
Beseda s Danielem ze Švýcarska byla zajímavá. Slyšeli jsme němčinu rodilého mluvčího, 
která byla příjemná a ne tak „hrubá“. 
Barbora Pavelková, VIII A 
 
Bylo to fajn. Přestože mám skoro nejhorší známku z němčiny, rozuměla jsem víc než ostatní 
s lepšími známkami. V praktickém životě jsem schopna i to málo, co umím, použít. Danke. 
Michaela Gelnarová, VIII A 
 
V hodině  s Danielem jsme se seznámili s problémy spojenými s imigrací cizinců do 
Švýcarska. Daniel měl celou prezentaci pěkně připravenou a bylo vidět, že se opravdu snažil, 
abychom mu porozuměli. Hodina byla určitě přínosná. 
Markéta Storková, VIII A 
 
Tato přednáška se mi velmi líbila, jen bych zvolil jiné téma, pro nás více zajímavé. A nechal 
bych více prostoru pro naše otázky. Rád bych se dozvěděl více o Danielově životě. 
Lukáš Vrzgula, VIII A 
 
Danielova prezentace se mi líbila, byla dobře připravena a dokázal zodpovědět naše 
doplňující otázky. Komunikoval s námi a neznámá slovíčka se snažil vysvětlit. Jeho 
výslovnost mi nedělala problémy, mluvil dostatečně pomalu a srozumitelně, ale jeho projev 
mohl být hlasitější.  
Petr Macák, VIII B 
 
Danielův výklad byl zajímavý, dozvěděl jsem se, jak je to s přistěhovalci ve Švýcarsku a 
dokonce i pár nových slov. Jeho mluva byla dle mého názoru dobře srozumitelná, a pokud 
jsme něčemu nerozuměli, uměl to dobře vysvětlit a měl také připravenou práci, aby nás co 
nejvíce udržel v pozornosti. Díky tomu hodnotím jeho přednášku velmi kladně. 
Jan  Vařák, VIII B 


